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Adventi járatok indulnak
Nyíregyházán

Az adventi hétvégéken Nyíregyházán a 18-as autóbu-
szok sûrûbben közlekednek, a növekvõ utazási igények
kiszolgálásának érdekében – tájékoztat a Volánbusz.

A menetrendben meghirdetetteken felül az alábbi idõ-
pontokban indulnak extra járatok.

2021. november 27-én, december 4-én és 18-án (szom-
bati napokon):

Vasútállomástól: 15:35   16:35  17:35  18:35  19:35  
Örökösföldrõl: 15:02   16:02  17:02  18:02  19:02  20:02

2021. november 28-án, december 5-én, 12-én és 19-én
(vasárnapi napokon):

Vasútállomástól: 08:35 09:35 10:35 11:35 12:35 13:35
Örökösföldrõl:    09:02 10:02 11:02 12:02 13:02 14:02
Vasútállomástól: 14:35   15:35  16:35  17:35  18:35  19:35
Örökösföldrõl:   15:02   16:02  17:02  18:02  19:02  20:02

Elbontják a fényújságot!

Megint a múlt problémájának megoldása – elbont-
juk a lepusztult fényújságot! – tette közzé Facebook-
oldalán dr. Kovács Ferenc polgármester. „A korábbi vá-
rosvezetés adta el még Nyíregyháza szívében, a Kelet
Áruházzal szemben, a „dombházak” mellett azt a frek-
ventált területet, melyre egy szépnek nem nevezhetõ
fényújságot sikerült építenie a befektetõnek. A mûsza-
kilag régóta rendkívül rossz állapotban lévõ és esztéti-
kailag a városképet romboló ingatlant hosszú tárgyalá-
sok után a város nemrég visszavásárolta a magántulaj-
donostól, megteremtve annak lehetõségét, hogy terve-
ink szerint egy ízléses park valósulhasson meg a terüle-
ten, a zöld város jegyében”.

Egy hete már az ünnepi idõszakra felállított 30 méter magas óriáskerékrõl is megcsodálhatják a bátrak Nyíregyháza
belvárosát! Nyitvatartás: hétköznap 13:00, hétvégén 10:00 órától. Felvételünkön a múlt hétvégi Legend Rally egyik
terepjárója pózol.

Dr. Szlávik: „A harmadik oltás növeli is a védettséget”
„Rettenetesen nehéz elmagyarázni az embereknek: ha

látnák azt a heroikus küzdelmet, ami a kórházakban fo-
lyik, akkor egészen biztos, hogy máshogy viszonyulná-
nak a vírushoz” – így nyilatkozott dr. Szlávik János, a
Dél-pesti Centrumkórház fõorvosa a Nyíregyházi Televí-
ziónak a jelenlegi járványhelyzetrõl.

– Lassan egy éve van hatékony védõoltás a koronavírus
ellen és több milliárd ember oltatta már be magát. A szak-
emberek folyamatosan tanulnak a járványról és a védõol-
tásokról is, most már látják, hiú remény volt azt hinni,
hogy 1-2 oltással hosszú idõre meg lehet magunkat véde-
ni a koronavírustól. A súlyos megbetegedésekkel szem-
ben bár nagyrészt védenek a vakcinák, a mutációk miatt
viszont hiába kapta meg valaki év elején az oltást, újrafer-
tõzõdhet a delta variánssal. Ez természetes jelenség, elég,
ha csak az influenzára gondolunk, a különbözõ változá-
sok miatt évente újabb és újabb adag vakcina szükséges.
Mára kikristályosodott, a koronavírus delta variánsa ellen
legalább három védõoltás szükséges, az elsõ két alapol-
tást követõen négy-hat hónappal késõbb érdemes felven-

ni a harmadikat, azoknak is, akik két oltás után átestek a
víruson, akár enyhe, akár komolyabb tünetekkel. Ez nem-
csak helyreállítja, hanem növeli is a védettséget – nyilat-
kozta dr. Szlávik János.

– Nekünk járványban kell gondolkodnunk. Nem azt kell
figyelembe vennünk, hogy nagyon ritkán valóban azok is
intenzív osztályra kerülnek, akik egyszer vagy kétszer van-
nak beoltva, hanem azokat, akik nem kerülnek intenzív
osztályra. Amikor mi azt mondjuk, hogy az oltások 99
százalékban megvédenek a súlyos megbetegedések vagy
a halálozás ellen, akkor nem az egy százalékot kell néz-
nünk, hanem a 99-et. Az oltáselleneseknek komoly érve,
hogy megbetegedhetnek azok is súlyosan, akik kétszer
vannak beoltva, de ezt a kérdést pont meg kell fordítani.
Azokban az országokban – és itt fõleg Izrael a példa –,
ahol a második vagy már inkább a harmadik oltást a la-
kosság nagyobbik része megkapta, vége lett a járványnak,
míg kellõ átoltottság nélkül – például Romániában – elké-
pesztõ méretû járvány tombol – tette hozzá a Dél-pesti
Centrumkórház fõorvosa az exkluzív interjúban.

– Egyelõre nincsenek olyan gyógyszereink, amellyel ezt
a betegséget nagymértékben meg tudjuk gyógyítani. Amink
van – a Favipiravir és a Remdesivir – nem mindig segít a
betegség legyõzésében. Azaz a beteg többnyire egy hét,
8–10 nap múlva nagyon rossz állapotba kerül, fullad, se-
gítséget kell nyújtani a légzéshez, ezt hívják lélegezte-
tõgépnek. Ez több hétig vagy akár hónapig is eltarthat.
Késõbb jó esetben hosszan tartó rehabilitációs idõszak
során visszatérhet a régi életéhez, ami általában 40–60%-
ban sikerül, mert a vírus rettenetes roncsolást hoz létre a
tüdõben is – közölte dr. Szlávik János. – Borzasztó látni,
hogy sokszor teljesen egészséges emberek is súlyosan
megbetegednek és nehezen tudnak kilábalni belõle. Ret-
tenetesen nehéz elmagyarázni az embereknek, hogy
ha látnák azt a heroikus küzdelmet, ami a kórházakban
folyik, akkor egészen biztos, hogy máshogy viszonyulná-
nak a vírushoz. Lassan javul a helyzet, de a jelenlegi 60
százalékos átoltottság nem elég ahhoz, hogy ne legyen
nagyon sok beteg a kórházakban.

(Szerzõ: Nagy Boglárka)



2 Advent2021. november 26.

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Karácsonyi varázslat a Kállay Gyûjteményben
A Kállay Gyûjteményben ezentúl játék,

kézmûves foglalkozás, ünnepi fotósarok,
koncertek és betlehemes játék is fogadja a
vendégeket november 27-tõl december
19-ig.

A gyerekek már számolják, hogy hányat
alszunk karácsonyig. Az advent gazdag prog-
ramokat kínál Nyíregyházán. Ez alkalom-
mal a Kossuth téri színpad és forgatag he-
lyett a Kállay-ház épületében és udvarán.
Ezt a rendezvényt már tavaly télen megál-
modták. Idén valóra válik, így fogadja já-
ték, kiállítás és koncert szombatonként a
Kállay-ház látogatóit.

– Négy szombaton keresztül, mivel az
adventi gyertyagyújtás a Kossuth téren va-
sárnap történik, ezért mi minden progra-
mot szombatra tettünk. 27-én többek kö-
zött lesz Cselezd ki a krampuszt! – ez egy
ajándékkeresõ családoknak, gyerekeknek
egyaránt. A Vidám Manók két alkalommal
is fognak zenés-interaktív programot bemu-
tatni. Az egyik egy télapóváró, a másik egy
karácsonyváró mûsor lesz. Nagy Csaba tá-
rogatómûvész is fellép az adventi program-
jával, ugyanakkor december 18-án a
pócspetri önkormányzat hagyományõrzõ
csoportja és a Guba Néptáncegyüttes egy
betlehemes játékot fog elõadni – szólt az
ajánlat a Kállay Gyûjtemény vezetõjétõl,
Dohanics Lászlótól.

Regisztrálni lehet óvodásoknak és kisis-
kolásoknak, családoknak a mikulásváró
eseményre és valamennyi kézmûves fog-
lalkozásra. A karácsonyi varázslat fõ vo-
nulata az azért mégis talán a kiállítás, az
ünnepi díszítés, mely a szentendrei Kará-
csonyi Múzeumból érkezett.

– Gyerekkoromban már elbûvölt a kará-
csony. Nem tudtam elérni a csúcsdíszt, va-
lószínû, hogy ez motivált engem egész éle-
temben, hogy egyszer majd az a csúcs-
dísz... aztán az enyém is lett, be is tudtam

mutatni, miután 2010-ben Szentendrén
megnyitottuk a karácsonyi kiállítást. A régi
anyagot Magyarország területérõl gyûjtöt-
tem. Az 1800-as évekig visszamenõleg –
most már ez több országot is jelent. Nagyon
érdekes az egész gyûjtés és a folyamat,
ugyanis akik ellátogatnak hozzánk akár Uk-
rajnából, akár a Felvidékrõl, felismerik azon-
nal a díszeket és nagy élménnyel térnek
haza, örülnek, hogy láthatták õket – mesélt
a kiállításról Hubay Éva, a szentendrei Ka-
rácsonyi Múzeum tulajdonosa.

Hubay Éva azt gondolja, hogy miután
szülei az Éva nevet adták neki, ezzel elin-
dították a karácsonyi ünnepkör boldogsá-
gában. A Kállay-ház persze a felújítás után
is õrzi a régi karácsonyok emlékét.

– A Kállayak is így karácsonyoztak itt. Volt
mindig egy erre kialakított kis szobájuk, ahol
a fenyõfa állt. Ha most kimegyünk a térre,
és megnézzük az erkélyt, ahol elég sokszor
megfordultak, ott mindig volt egy kis kará-
csonyfa. A Kállay-ház dolgozói most is ki-
tettek oda egy fát, amely világítani fog és
felhívja a figyelmet az adventi idõszakra, az
itt látható kiállításra, a programokra – fogal-
mazott dr. Ulrich Attila alpolgármester.

– Halas-vadas nagy vacsorák lehettek a
múltban a Kállay-házban – vélekedett a tör-
ténész alpolgármester –, emlékezve a né-
hai miniszterelnök és családja karácsonyi
hagyományaira.
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MARSO és AVON adomány a kórháznakMúlt héten újabb járványügyi
korlátozásokat jelentett be a kormány

Hétfõn elkezdõdött az oltási akcióhét, az ország 101
kórházában és rendelõintézetében lehet regisztráció nél-
kül felvenni a koronavírus elleni vakcinát. Már az elsõ
napon is kiderült, jól mûködik a program, jóval többen,
több mint 131 ezren kaptak oltást hétfõn, mint az azt
megelõzõ napokban. Ebbõl 105 ezren a harmadik vakci-
nát, 18 ezren pedig az elsõt. A Jósa András Oktatókór-
házban új oltópontokat is nyitottak az érdeklõdõk szá-
mára. Vasárnapig reggel 7 órától este 7 óráig várják a
lakosságot. Sem regisztrációra, sem elõzetes idõpontfog-
lalásra nincs szükség az oltási akcióhéten.

Azoknak, akik még nem éltek az oltás lehetõségével,
Müller Cecília tiszti fõorvos azt javasolja, hogy vegyék fel
az elsõ vakcinát. Azokat pedig, akiknek a második oltása
óta 4–6 hónap eltelt, arra kérte, hogy éljenek a harmadik,
megerõsítõ oltás lehetõségével.

„Ez a vírus nem válogat, terjed emberrõl emberre,
és ahhoz, hogy ne fertõzõdjünk meg, a leghatékonyabb
módszer a védõoltás felvétele” – hangsúlyozta.

A kampányhéten regisztráció és idõpont foglalása nél-
kül azonnal felvehetõ az oltás, azonban a tapasztalat sze-
rint hamarabb végez, aki idõpontot foglal, és a kapott idõ-
ben érkezik az oltópontra. Nyíregyházán 10 oltópontra
várják az oltakozókat.

Ellenõrzõ adminisztráció
Akik nem regisztrálnak oltásra és nem foglalnak elõze-

tesen idõpontot sem, azok a kórházban elõször átesnek
egy ellenõrzõ adminisztráción, ezen felmérik, hogy elsõ,
elmaradt második vagy emlékeztetõ, harmadik oltásra
érkeznek. Azt is ellenõrzik, hogy a második oltás óta eltelt-e
már a minimum négy hónap, mert attól korábban nem
adnak be újabb adag vakcinát. Ezután ki kell töltenie az
adminisztrációs papírokat, de ezeket természetesen most
is ki lehet nyomtatni elõzetesen otthon és kitöltve elhozni

Sikeres az oltási akcióhét
Regisztráció nélkül bárki megkaphatja a koronavírus elleni vakcinát

az oltópontra, ezzel idõt nyerhetnek. Ezután megkapja az
oltást a páciens, nagyjából 20 percet még maradnia kell a
várakozóban, ha nincs semmi panasza vagy oltási reakci-
ója, akkor távozhat a kórházból.

A fiatalokat is várják
Várják a 12–18 év közötti fiatalokat is az oltási ak-

cióhétre, õk viszont csak elsõ vagy második oltást kap-
hatnak. Nem kell, hogy elkísérje õket a szülõ, viszont
a szülõi nyilatkozatot magukkal kell vinni az oltópont-
ra, különben nem kaphatják meg a vakcinát. Ennek a
korosztálynak külön oltópontokat alakítanak ki itt,
Nyíregyházán, õket a Gyerekosztályon várják, a kék
tömbben, illetve külön oltópontra azokat, akik regiszt-
ráció nélkül kérik az oltást, õket a Bocskai utcai bejá-
rat felõl, az SZTK épületébe várják mindennap 12 órán
keresztül.

A tapasztalatok szerint Nyíregyházán is átlagon felüli
az oltásra érkezõk száma. A Nyíregyházi Televízió stábja
a Jósa András Egyetemi Oktatókórházban forgatott. Itt az

elsõ és fõként a harmadik oltásra jelentkezõkbõl voltak a
legtöbben.

Varga Kocsis Eszter:
„A második oltást vettem fel, és tettem ezt a gyere-

keim miatt, mert ezzel is õket szeretném megvédeni.”

Rozinka Szilárd:
„Korábban átestem már a koronavírus-fertõzésen,

voltam antitestmérésen is, rendelkezem védettségi
kártyával, de ez hamarosan lejár, ezért is tartottam
kötelezõnek az oltás felvételét.”

Szabó Krisztiánné:
„Én most az elsõ oltást vettem fel, és fõleg azért,

mert decemberben mûteni fogják a kisfiamat és csak
így tudok befeküdni vele a kórházba.”

Nagy Illés:
„Bevallom, eddig tartottam az oltástól, de most már

belátom, hogy igenis fel kell venni, mert megvéd at-
tól, hogy nagyobb bajunk legyen.”
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A MARSO Gumiabroncs és
Autószerviz hálózat 1 millió fo-
rinttal támogatja a megyei kórház
Harc az Életért Alapítványát. Az
összeget hematológiai betegek
ellátási körülményeinek javításá-
ra fordítja az osztály. Az AVON
kozmetikai cég pedig új, digitá-
lis munkaállomás beszerzéséhez
adott támogatást. Mivel az AVON
a nõk vállalata, így fokozott fi-
gyelmet fordítanak az emlõrák
szûrésére és gyógyítására. A Sza-
bolcs-Szatmár-Bereg Megyei
Kórházakért Közhasznú Alapít-
vány javára 5 millió forintot ado-
mányoztak.

November 20-tól ismét kötelezõ a
maszk viselése zárt térben, és az 500 fõ-
nél nagyobb rendezvényeket csak védett-
ségi igazolvánnyal lehet látogatni.

A Magyar Közlönyben megjelent beje-
lentett járványügyi korlátozások részletei:

– Maszkot kell viselni az üzletekben, a
bevásárlóközpontokban, a postákon, az
ügyfélszolgálatokon, a színházakban, a
mozikban, a múzeumokban és a sportren-
dezvényeken.

– A beltéri kulturális és egyéb rendezvé-
nyeken, az edzõtermekben, az uszodák-
ban, a fürdõkben, valamint a vendéglátó
üzletekben pedig az ott dolgozóknak köte-
lezõ a maszkhasználat.

– A bölcsõdékben, az óvodákban, az is-
kolákban az igazgatók, a felsõoktatási in-
tézményekben a rektorok, az egyéb mun-
kahelyeken pedig a munkáltatók határoz-
hatják meg a maszkviselés szabályait.

– A vallási közösségek szertartásain a
közösség dönt a maszkviselés szabályairól.

– Az egészségügyi dolgozók és a bete-
gek védelme, valamint a betegellátás za-
vartalansága érdekében az egészségügyi
dolgozók számára kötelezõ a megerõsítõ
harmadik oltás felvétele december 10-ig,
ha elõzõ oltásuk óta már 180 nap eltelt.

– Egészségügyi dolgozó nem szüntethe-
ti meg jogviszonyát a veszélyhelyzet ideje
alatt.

– A Miniszterelnöki Kormányirodán, a
Miniszterelnöki Kabinetirodán és a Minisz-
terelnökségen foglalkoztatottak számára
kötelezõ a harmadik oltás. A többi minisz-
tériumban a miniszter rendelheti el az em-
lékeztetõ oltás felvételét.
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A nyertes pályázat keretében tartott workshopon he-
lyi, ismert cégek vezetõ személyiségeit kérdezték arról,
hogyan igyekeztek megoldani a koronavírus-világjárvány
okozta kihívásokat. A rendezvény külsõs vendégek rész-
vételével, Márton-napi libavacsorával zárult múlt csütör-
tökön a Korona Hallban.

– Ingyenesen letölthetõ mindkét helyrõl, tehát az App
Store-ból és a Google Play áruházból, s mindenki számá-
ra egy nagyon egyszerû regisztrációval elénk tárul Nyír-
egyháza... – a város digitális világába kalauzolta el a ren-
dezvény résztvevõit felvezetésként Petró Árpád, a NYÍRVV
ügyvezetõje, hiszen az önkormányzati városüzemeltetõ
cég menedzseli azt a minden telefonkészülékre kifejlesz-
tett applikációt, a Nyíregyháza App-ot, melynek rengeteg
felhasználói elõnye van, s már több mint hatezren töltöt-
ték le eddig.

Talkshow helyi vállalkozókkal
Az egyesület workshopjának fókuszában azonban egy

talkshow-szerû beszélgetés állt, melyen ezúttal nem tá-
volról érkezõ szakértõ-díszvendégek, hanem magas szin-
ten jegyzett helyi cégek ismert személyiségei vettek részt.
– Úgy gondoltuk, a sok külsõ vendég után be kellene
mutatni azokat a tagjainkat is, akik már régóta vállalko-
zók és olyan tevékenységet végeznek, olyan eredménye-
ket értek el, amirõl be kell számolni a vállalkozók elõtt –
fogalmazott Lakatos Tibor, a Vállalkozók Nyíregyházáért
Egyesület elnöke.

A Startnál is próbálnak igazodni
A fõszereplõk saját történetük megosztása mellett arról

is vallottak, milyen helyzeteket teremtett számukra a
Covid-idõszak. A Start vezérigazgatója például egyetért a
kormány azon intézkedésével, hogy a cégeknél a vezetõk
is dönthetnek bizonyos védekezési kérdésekben, hiszen
náluk például közel ezer munkavállaló dolgozik – eltérõ

Élet a Covid alatt és részben után
Ez volt a mottója a Vállalkozók Nyíregyházáért Egyesület újabb estjének

munkakörökben. – Teljesen más intézkedést kell hozni,
ahol csoportban dolgoznak, 50–80 centire egymástól, és
teljesen mást arra az éjjeliõrre, aki hajnal fél kettõkor kör-
besétálja a telepet, s még a kutya is alszik... Ehhez iga-
zodtunk mi is. Ami nehéz, hogy teljesítenünk kell bizo-
nyos szerzõdéseket és idõnként reggel kapunk arról híre-
ket, hogy fekete zászlót kell kitenni, vagy arról, hogy az
aznapi munkába jövetelnél hány olyan munkavállaló van,
aki a helyzet miatt nem tudott munkába állni. Állandó
napi intézkedések történnek, de jól próbálunk igazodni –
részletezte Balogh Zoltán, a Start Rehabilitációs Közhasz-
nú Kft. vezérigazgatója. Majd hozzátette, egyrészt
könnyebb a helyzetük, hiszen nagy cégként sok munka-
vállalóval dolgoznak, de annyival nehezebb is, hogy pél-
dául a nyomdai gépmestert nem tudják helyettesíteni a
nappali munkással.

Tervszerûség a MARSO Kft.-nél
Az idén harmincéves jubileumát ünneplõ MARSO Kft.

nyíregyházi központtal már több országban is dolgozik, s
mint másnak, nekik sem könnyû a járvány miatt, hiszen
sokkal tudatosabban kell a mindenapjaikat elkezdeni. A
cég egyik második generációs vezetõje stábunknak el-
mondta, ha eddig például három napra gondolkoztak elõ-

re, akkor most fél évvel kell, ami még nehezebb, mert
rengeteg kiszámíthatatlan körülmény van, de mégis ez
tartja életben a mûködést. – A tervszerûség az, ami ne-
künk sokat segített. Ahogy az elsõ esetek felbukkantak, s
a korlátozások napvilágot láttak, egy-két napon belül kész
voltunk a mínusz 20 százalékos válságtervünkkel, ahol
a gazdasági érdekeinket háttérbe sorolva dolgozóink
egészségét vettük elõre. A változó költségeinkbõl, a ha-
lasztható beruházásainkból vettünk visszább. Ez meghoz-
ta az eredményét, mert a nyolcadik hónap végére az ere-
deti tervre vissza tudtunk térni, s egy minimális növeke-
déssel zártuk a 2020-as évet, hasonló trendek vannak
idén is – tekintett elõre is Márkus Tibor, a MARSO Kft.
résztulajdonosa.

Egybõl kezdtek a Hotel Koronában

A rendezvénynek a Korona Hall adott helyet, ami a
patinás, immár 126 éves Hotel Korona emeleti díszterme,
melynek átalakítása épp a világjárvány idõszakában tör-
tént. A tulajdonos azt mondja, nem álltak le, és kihasznál-
va a kormányzati segítséget, felkészülten várták a nyitást.
– Egyben maradtunk hál’ Istennek. Kormányunk segítsé-
gével 70 százalékos nettó bértámogatást lehetett igénybe
venni hat hónapig, így nem kellett elküldeni egyetlenegy
dolgozót sem. Miután a szállodai részt nem kellett bezár-
ni, az a maradék kis 30 százalékot hozzá tudta pótolni.
Úgyhogy amikor újranyitás volt, akkor egybõl tudtunk
kezdeni – jelezte Nádasdi István, a Zefirusz Korona Kft.
tulajdonosa.

Libavacsorás zárás

A csütörtöki rendezvény Márton-nap alkalmából liba-
vacsorával zárult, a városi nívódíjjal kitüntetett Vállalko-
zók Nyíregyházáért Egyesület legközelebb december 8-
án találkozik egy újabb társasági esemény keretében.

(Szerzõ: Tarczy Gyula)

Új feladatokat hozott a koronavírus a Vöröskereszt életében
A Magyar Vöröskereszt önkénteseinek munkáját is

megváltoztatta a koronavírus. 2020 januárja óta, ha kell,
a határ mentén segítenek a testhõmérséklet-mérésnél, a
mintavétel után szállítják a laborba a mintákat, de a disz-
pécserszolgálatban is segítenek, valamint a szûrõbuszo-
kon is végeztek adminisztratív feladatokat. Szerencsére
nemcsak a megyében, de országos szinten is sokan je-
lentkeznek és nagy számban vesznek részt ezekben a
munkákban az önkéntesek a szervezeten keresztül.

A Magyar Vöröskereszt idén ünnepli fennállásának 140.
évfordulóját, ez egy igen jelentõs szám. 1881 elõtt is voltak
már elõd szervezetei, de abban az évben kezdett el hivata-
losan is vöröskereszt szervezetként dolgozni. Segélyezõ
nõegyletként mûködtek korábban, segélyezõ szerepük volt,
elsõsorban a háborús helyzet követelte meg ezt a munkát.
Manapság legtöbben a véradások szervezése miatt ismerik
õket, ez 1938 óta feladata a Magyar Vöröskeresztnek.

Kihívás a koronavírus
A segítségnyújtás az elmúlt idõszakban még inkább fel-

értékelõdött, a pandémiás idõszak új feladatokat is jelen-
tett az önkéntesek számára.

– Úgy, ahogy egyrészt vesztesei vagyunk a pandémiás
helyzetnek, szervezeti szinten én azt gondolom, hogy egy-
ben sikeresek is. Nyertesei lettünk abban az értelemben,
hogy olyan önkénteseket sikerült megszólítanunk a segít-
ségnyújtás-szervezés kapcsán, akik addig nem kapcsolód-
tak a megyei szervezethez – nyilatkozta Gurály Edina, a
Magyar Vöröskereszt Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Szer-
vezetének igazgatója.

Legyõzték a félelmeiket

– A Vöröskeresztnél is emberek dolgoznak, akik legyõz-
ték azokat a félelmeket, amivel mindenki küzdött, fõleg a
járvány elején, amikor még keveset lehetett tudni a vírusról
– tette hozzá a megyei igazgató. Soha nem látott mérték-
ben érkeztek adományok is a koronavírus kapcsán a Vö-
röskereszt megyei szervezetéhez, ezeket viszont ki is kel-
lett osztani, ekkor szintén nagy szükség volt a munkájukra.

Intenzív munka

Ez a nagyfokú érdeklõdés az önkéntesek részérõl nem-
csak a megyében, hanem országszerte is jellemzõ volt,
ezt a Magyar Vöröskereszt fõigazgatója, Kardos István
emelte ki.

Mintha folyamatos veszélyhelyzet lenne

– Ha van egy katasztrófahelyzet, akkor az abban való
részvétel, mondjuk egy árvízhelyzetnél vagy egy viharkár
helyreállításánál, az egy pár hetet vagy 1-2 hónapot vesz
igénybe és viszonylag visszaáll az a napi feladatellátás,
ami a véradások szervezésében, az elsõsegélynyújtás kép-
zésében, a fiatalok megszólításában, a segélyezési felada-
tokban adott. Ahhoz képest 2020. január vége óta a Ma-
gyar Vöröskereszt nemcsak országosan, tehát az országos
központja, hanem a megyei szervezetek is úgy mûköd-
nek, mintha folyamatos veszélyhelyzet, katasztrófahely-
zet lenne. Igyekszünk azt a szerepünket – amit megfo-

galmaztak a genfi központban –, hogy kiegészítõ szerep-
lõi vagyunk az állami intézményrendszernek, tehát ahol
valami feladat van, szükséges egy rést kitölteni, abban a
Vöröskereszt helytáll – mondta Kardos István, a Magyar
Vöröskereszt fõigazgatója.

Új feladatok

– Ez a feladat tavaly január óta intenzíven jelen van az
önkéntesek életében, a határ mentén segítenek a testhõ-
mérséklet-mérésnél, a mintavétel után szállítják a laborba
a mintákat, a diszpécserszolgálatban segítenek, de a szû-
rõbuszokon is végeznek adminisztratív feladatokat – tette
hozzá a fõigazgató. Ez nem egy átlagos, de annál hosszabb
idõszakot jelent, de közben készülnek az év végére is,
hogy az elmúlt években megszokott segélyezési felada-
tok még tartalmasabbak legyenek az ünnepek idején.

(Szerzõ: Nagy Boglárka)
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Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Nyíregyháza Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Vagyongazdálkodási Osz-

tálya (4400 Nyíregyháza, Kossuth tér 1.) kétfordulós, nyilvános pályázat keretében
BÉRBEADÁS ÚTJÁN TÖRTÉNÕ HASZNOSÍTÁSRA MEGHIRDETI az alábbi ingat-
lanokat.

Az elsõ fordulóban a részletes pályázati tájékoztatóban meghatározottak szerinti
pályázat 2022. január 4. napján (kedd) 9.00 óráig nyújtható be.

A második fordulóban, a versenytárgyalásra a részletes pályázati tájékoztató-
ban meghatározott idõpontban kerül sor.

A részletes pályázati tájékoztató – melyben foglaltak ismerete és betartása az
érvényes pályázat benyújtásának elengedhetetlen feltétele – átvehetõ a Polgár-
mesteri Hivatal Vagyongazdálkodási Osztály Nyíregyháza, Kossuth tér 1. „D” épület
I/150. sz. irodahelyiségében vagy letölthetõ a http://varoshaza.nyiregyhaza.hu/
varoshaza/ingatlan-berbeadas és https://www.nyiregyhaza.hu/palyazatok honlapok-
ról. További információ kérhetõ személyesen vagy telefonon (30/833-8552; 42/
524-524/543) ügyfélfogadási idõben.

A kiíró fenntartja magának azt a jogot, hogy érvényes ajánlatok esetén is a pá-
lyázatot eredménytelennek minõsítse és egyik ajánlattevõvel se kössön szerzõ-
dést.

Hideg és fagyveszély, szigeteljék a
vízmérõ aknákat és a fedlapokat

A NYÍRSÉGVÍZ Zrt. felhívja Tisztelt Fel-
használói figyelmét, hogy cselekedjenek
idõben, és kerüljék el a hideg hatására be-
következõ vízmérõ-meghibásodás helyre-
állításának, illetve a vízelfolyás miatt je-
lentkezõ, magasabb vízdíjszámlának a
költségeit. A hatályos jogszabályok sze-
rint ugyanis az elfolyt vizet, a mérõcsere
költségeit, valamint a vízmérõt a felhasz-
nálóknak kell megfizetnie, mivel a törvény
elõírja, hogy kötelesek a vízmérõ fagy el-
leni, megfelelõ védelmérõl gondoskodni.

Mit tegyenek felhasználóink, hogy el-
kerüljék a hideg okozta jelentõs károkat
és vízveszteségeket?

Mindig a vízmérõakna födémet és a
fedlapot szigeteljék, ne magát a víz-
mérõt.

A szigetelõanyag kiválasztásánál alap-
vetõ szempont, hogy nedvesség ha-
tására ne veszítsen a szigetelõképes-
ségébõl. Például az átnedvesedett
ruha, paplan, régi kabát a szigetelõ
hatásának kb. 80%-át is elveszítheti!

Magyarország területén az 5 cm vastag
hungarocell szigetelés már megfelelõ
védelmet tud nyújtani. Ez egyrészt pénz-
tárcabarát, egyszeri befektetéssel több
évtizedre szól, másrészt magának a
vízmérõnek a cseréjét, esetleges javí-
tását és leolvasását sem akadályozza.

A pincében és a zárt helyen lévõ víz-
mérõk, vízvezetékek esetén ellen-
õrizzék a pinceablak épségét, szige-
telését, és tartsák az ablakot zárva.

Javasoljuk, hogy a hideg beálltáig
rendszeresen ellenõrizzék, nincs-e
víz az aknában, és a fedlap is jól le
van-e szigetelve és zárva.

Szigeteljék, vagy ennek hiányában
idõben víztelenítsék a falakon kívül
lévõ, illetve a nem kellõen szigetelt
vízvezetékeket is.

Mi a teendõ a nem lakott épületek ese-
tében?

A télen nem használt ingatlanokat
víztelenítsék. Nyissák meg a kerti
csapot, majd zárják el a téli elzárót.

Az aknát ott is szigeteljék, mivel a
vízmérõben a víztelenítést követõen
is maradhat víz.

A fagycsap meghibásodása esetén
gondoskodjanak annak soron kívüli
cseréjérõl.

A kerti csap lezárását körültekintõ-
en végezzék, ügyeljenek a fagycsap
teljes elzárására!

Amennyiben megteszik a szükséges
óvintézkedéseket, a hideg és a fagy felen-
gedtével is ép és jól mûködõ vízmérõk-
kel fognak az aknákban/pincékben talál-
kozni.

Bõvebben: www.nyirsegviz.hu.

Új, speciális játszóteret adtak át Nyíregyházán, a Krúdy
Gyula Gimnázium mögötti területen. Nyíregyházára is
elérkezett a „Játék összeköt” program. Az országban
városunk a 16. helyszín, ahol közösségi tér épült a fogya-
tékkal élõ és az ép gyerekek számára.

Az elmúlt ötven év esti meséinek fõszereplõivel talál-
kozhatnak a nyíregyháziak a Kossuth és a Sarkantyú utca
sarkánál lévõ új, speciális játszótéren. A „Játék összeköt”
program keretében készült el a befogadó közösségi tér,
különlegessége, hogy a fogyatékossággal élõ és az ép gye-
rekek együtt tudják használni. A beruházás jól illeszkedik
a városvezetés programjához, hiszen évek óta prioritást
élveznek a családok és a gyerekek.

– A városvezetés programja az elmúlt 11 évben az, hogy
a gyerekeknek minden olyan körülményt biztosítson, ami
lehetõvé teszi, hogy jól érezzék magukat. Ezért az összes
óvodát felújítottuk, újat is építettünk, ezek igazak a böl-
csõdékre is, és az iskolák több mint felét korszerûsítettük.
Építettünk szabadtéri kondiparkokat, ez pedig már a 102.
játszótere a városnak és a második olyan, ami integratív,
befogadó, ahol a fogyatékkal élõ és egészséges gyerekek
együtt tudnak játszani. A mûvelõdési központ elõtti ját-
szótér már hat éve mûködik és nagyon jó bizonyítéka an-
nak, hogy az ilyen játszóterek igazi közösségi színtérként
mûködnek – mondta el dr. Kovács Ferenc, Nyíregyháza
polgármestere.

Speciális játszótér épült a Krúdy mögött
Újabb integratív helyszín Nyíregyházán: együtt játszhatnak ép és fogyatékkal élõ gyerekek

Kiemelten kezelik a társadalmi
érzékenyítést

A témakör és az eszközök kiválasztásakor azon túl, hogy
a fogyatékossággal élõ és ép gyermekek együtt tudjanak
játszani, szempont volt az is, hogy minél szélesebb kor-
osztály érdeklõdésére számot tartó elemeket telepítsenek.
Az országban ez a 16. befogadó játszótér, amit a „Játék
összeköt” program keretei között valósítottak meg, a vá-

lasztás azért Nyíregyházára esett, mert a városvezetés ki-
emelten kezeli a társadalmi érzékenyítést.

– A Nemzeti Lottótársaság fontosnak tartja, hogy a „Já-
ték összeköt” programot elvigye az ország összes szegle-
tébe. Kiemelten fontos az is, hogy a helyi önkormányzat
hogyan kezeli a fogyatékosság ügyét. Úgy tudjuk, itt ez az
egyik prioritása polgármester úrnak. Ahogy hallhattuk, már
101 játszótér épült a városban, tehát kifejezetten gyermek-
barát városnak bizonyult Nyíregyháza – emelte ki Bánhe-
gyi Zsófia, a Szerencsejáték Zrt. marketing- és kommuni-
kációs igazgatója.

Fontos, hogy befogadóbbak legyenek

A rendezvényen dr. Szabó Tünde sportért felelõs állam-
titkár hangsúlyozta, a magyar állam is kiemelten kezeli a
fogyatékkal élõk támogatását. Hozzátette, fontos, hogy a
társadalom minél befogadóbb legyen sérült társaikkal
szemben. Ezért már a gyermekeknek is meg kell tapasz-
talniuk, hogy sokfélék vagyunk.

– Nem elég felnõttkorban érzékenyíteni a társadalmat,
hanem már gyermekkorban el kell kezdeni, hiszen ha a
gyermekek már ilyen korban találkoznak a fogyatékkal
élõkkel, akkor felnõtt korukban is befogadóak lesznek.

A játszóteret ünnepélyes keretek között avatták fel és
már birtokba is vehették a gyerekek.

Dr. Szabó Tünde, Bánhegyi Zsófia és dr. Kovács Ferenc
az új játszótéren
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Szakmai workshop a Bencs-modellrõl

A Vasvári Pál Gimnázium is csatlakozott a Honvéd
Kadét Programhoz, ami a következõ tanévtõl indul és
összesen 10–12 diákot vesznek fel. Az együttmûködés a
gimnázium és a Honvédelmi Minisztérium között jött lét-
re, amelyet ünnepélyes keretek között írtak alá múlt hé-
ten.

Mint ismert, a Nyíregyházi Vasvári Pál Gimnáziumban
komoly múltja van a honvédelmi képzésnek. Közel más-
fél évtizeden keresztül, 1978 és 1993 között katonai kol-
légiumi képzés zajlott az intézményben. Az itt végzett
munka eredményességét pedig bizonyítja, hogy ma a hon-
védség minden vertikumában dolgoznak olyan volt
KATKO-s vasvárisok, akik eredményes munkát végeznek
a maguk beosztásában.

– A Honvéd Kadét Program egy sokkal rugalmasabb
szemléletû program, aminek az a célja, hogy a honvédel-
mi alapismereteket minél szélesebb körben tanítsa meg a
gyerekeknek. A közismereti tantárgyak oktatása a Nem-
zeti Alaptanterv szerint vonatkozik rájuk is, viszont
azok a tanulók, akik kollégiumi elhelyezést is
kérnek, õk többletinformációt kapnak infor-
matikából, angol nyelvbõl pedig emelt szin-
tû képzést. Hétvégeken betekinthetnek a
katonák életébe, szervezett programokon
vehetnek részt. Azért, hogy a honvédség
ösztönözze a tanulókat a jó tanulmányi
eredményre, ösztöndíj programot dolgoz-
tak ki – mondta el Kovács Ágnes, a Vasvári
Pál Gimnázium igazgatója.

Népszerû a képzés

A megyében ez már a hatodik iskola volt, amely csat-
lakozott a programhoz. Ez jól mutatja a képzés népsze-

Példaértékû munka a Nyíregyházi Szakképzési Centrum iskolájában

Az úgynevezett jó gyakorlatok megismerése volt a cél-
ja annak a szakmai mûhelymunkának, melyre az ország
szakképzési centrumai kaptak meghívót. A hátrányos és
halmozottan hátrányos helyzetû fiatalok szakképzése
példaértékû a nyíregyházi Bencs László Szakképzõ Isko-
lában. Az orientációs fejlesztés után jön a Dobbantó prog-
ram, majd a Mûhelyiskola. A Bencs-modell sikere, hogy
minimálisra csökkenti a végzettség nélküli iskolaelhagyás
eseteit.

A Nyíregyházi Szakképzési Centrum Bencs László Is-
kolája hátrányos és halmozottan hátrányos helyzetû fiata-
lok oktatásával foglalkozik. Az intézmény egyik fõ felada-
ta a hátránykompenzáció, hiszen a szakképzési rendszer
egyik legsúlyosabb problémája a végzettség nélküli isko-
laelhagyás. A pedagógus testület inkluzív szemlélettel,
barátságos légkörben, megfelelõ szociális érzékenységgel
közelít a tankötelezettségét már teljesített fiatalokhoz. Így
lesznek szakképzett vagy részben szakképzett emberek a
diákjaik.

Rugalmas tanulási utak

– Bármilyen újat tanultak, találtak ki ebben az iskolá-
ban, a beiskolázásnál mindig egy gát, egy jelzõ volt, hogy
ez egy kötelezõ beiskolázású intézmény, és nem szívesen
adták a szülõk ide a gyerekeiket. Amikor megjelent a Ru-
galmas Tanulási Utak, akkor találta meg a Bencs az útját.
Nagy örömmel mutatjuk meg, hogyan éli ez az iskola a
mindennapjait. Régen is ezt tették, olyan gyerekekkel fog-
lalkoztak, akik nagyon sok odafigyelést, türelmet, szociá-

lis érzékenységet, megértést igényeltek – mondta köszön-
tõjében Gurbánné Papp Mária, a Nyíregyházi Szakkép-
zési Centrum fõigazgatója.

Csökkenõ iskolaelhagyás

A fõigazgató köszöntõjében utalt arra, hogy az új szak-
képzési törvény lehetõvé teszi a kudarcélményekkel, tu-
dáshiánnyal küzdõ fiatalok felzárkóztatását. Mint mond-
ta, a Bencs Szakképzõ Iskola sikereire ugyanolyan büsz-
kék, mint a versenyeredményekre, vagy a technikuskép-
zésre. A nagyon is közeli múltban még csak Pilot prog-
ramként indult ez az egyedi oktatás 1400 tanulóval, ma
pedig már tudni lehet, hogy a programban részt vevõ fia-
taloknak csupán 9 százaléka hagyta el az iskolát. A Bencs-
modellben is használták az élménypedagógia, a gyakor-
latorientáció, az egyénre szabott módszerek eszközeit.

Az egyéni fejlõdési utat követi

– Mitõl rugalmas? Például a képzési idõben. Aztán
abban, hogy milyen kapcsolat alakul ki az oktató és a
programban részt vevõ diák, tehát a mentor vagy mes-
ter és diák között. Rugalmas abban, hogy az egyéni fej-
lõdési utat követve, a tanulóra fókuszálva igyekszik a
fejlesztés folyamatát szisztematikusan felépíteni, és
olyan értékelési módot alkalmazni, amely inspiráló,
motiváló, és arra irányítja a fiatalokat, hogy ezt a kép-
zési formát el kell végezni, el fogják tudni végezni –
fogalmazott Hudacsek Lászlóné, a Nemzeti Szakkép-
zési és Felnõttképzési Hivatal szakmai elnökhelyette-
se.

Orientáció, Dobbantó, Mûhelyiskola

A hátránykompenzáció, a prevenció vagy a gyermek-
védelem nem csupán nagy szavak az intézmény falai
között, hanem a mindennapok gyakorlata. E speciális
képzés az Orientációs, vagyis az elõkészítõ osztállyal
indul, aztán jön a 16 éven felüliek Dobbantó program-
ja, melyben mentor tanárok segédkeznek. A Mûhelyis-
kolában a kereskedelem, a vendéglátás vagy az építõ-
ipar területén szerezhetnek képesítést, egy úgynevezett
mester-inas kapcsolatban. A diákok a mindenkori mi-
nimálbér öt százalékának megfelelõ összegû ösztöndíj-
ban részesülnek. A gyakorlat, a siker, a munkahely az-
tán már csak a szerencsén és a fiatalok szorgalmán,
ambícióján múlik.

(Szerzõ: Matyasovszki Edit)

Honvéd kadétokat képeznek 2022-tõl a Vasváriban

rûségét, mondta el az ünnepségen Polyák András ezre-
des.

– Nagyon fontos ez számunkra, hiszen ez az
a terület, ahol is mi, katonák segítünk és tá-

mogatni tudjuk azt a folyamatot, ami az
ifjúságot, fiatalságot a hazafiasságra és a
hon védelmével kapcsolatos feladatokra
képes nevelni és ezzel kapcsolatosan in-
formációt a részükre átadni. Azok a ka-
détok, akik csatlakoznak ehhez a prog-
ramhoz, egy-két órában a honvédelmi

alapismeretek tantárgy keretében tanulnak
ilyen ismereteket, míg mi a Magyar Hon-

védség részérõl támogatást nyújtunk abban,
hogy laktanya-látogatásokat valamint nyári tá-

borokat szervezünk részükre és versenyeket hirdetünk meg
a számukra – tette hozzá Polyák András, a 2. vitéz Vattay
Antal Területvédelmi Ezred parancsnoka.

Az ország jövõje szempontjából is fontos

Az ünnepségen részt vett dr. Szabó Tünde, Nyíregyháza
országgyûlési képviselõje, aki kiemelte, hogy Magyarország
jövõjének szempontjából is nagyon fontos a program.

– Nagyon örülök neki, hogy a Honvédelmi Minisztéri-
um és a Vasvári Pál Gimnázium egy ilyen megállapodást
tudott kötni, amely óriási értéke a jövõnek: a haza szere-
tetének és a védelmének fontosságát erõsíti – mondta el
dr. Szabó Tünde sportért felelõs államtitkár, Nyíregyháza
országgyûlési képviselõje.

A Honvéd Kadét Program az intézményben a
2022/23-as tanévtõl lesz elérhetõ, tíz-tizenkét fõ
vehet részt benne, a jelentkezés részleteit az iskola
weboldalán találják meg az érdeklõdõk.

(Szerzõ: Kanócz Rita)

„Betekinthet-
nek a kato-

nák életébe”
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Megyei Jogú Város Önkormányzata

HIRDETMÉNY
Nyíregyháza MJV rendezési tervének módosításához

(munkaközi tájékoztató szakasz)
Ezúton tájékoztatom az érintett Partnereket, hogy Nyíregyháza Megyei Jogú Város Önkor-

mányzata megindította a 117/2005. (V. 4.) sz. közgyûlési határozattal megállapított település-
szerkezeti tervének, valamint a 21/2007. (VI. 12.) önkormányzati rendelettel jóváhagyott szabá-
lyozási tervének módosítását MÓDOSÍTÁSOK XI./2021. címû dokumentációval 1 területre tár-
gyalásos eljárásban a FÕÉP/2665/2021. ügyiratszámon.

A veszélyhelyzet ideje alatt egyes településfejlesztési, településrendezési és településkép-vé-
delmi szabályok eltérõ alkalmazásáról szóló 546/2020. (XII. 2.) Korm. rendeletben foglaltakat
figyelembe véve a partnerségi egyeztetés, valamint a munkaközi tájékoztatás lakossági fóruma
elektronikus úton történik.

Az önkormányzat a teljes körû nyilvánosság tájékoztatásának érdekében a véleményezési sza-
kasz dokumentációját közzétette az alábbi honlapon:

– http://varoshaza.nyiregyhaza.hu/varoshaza/telepuelesrendezesi-terv,
– http://varoshaza.nyiregyhaza.hu/varoshaza/hirdetmenyek,
– valamint a 2021. november 26-án megjelenõ Nyíregyházi Naplóban.
A véleményezés módja: A Partnerségi Egyeztetési Szabályzatban meghatározott Partnerek és a

lakosság a partneri adatlap kitöltésével bejelentkezhetnek a munkaközi tájékoztató szakasz eljárá-
sába és közölhetik az észrevételeiket, javaslataikat, véleményeiket. A partneri adatlap letölthetõ a
http://varoshaza.nyiregyhaza.hu/varoshaza/telepuelesrendezesi-terv honlapról, a letöltést követõ-
en elektronikusan kitölthetõ. A kitöltött partneri adatlapot az 546/2020. (XII. 2.) Korm. rendeletben
foglaltakat figyelembe véve kizárólag elektronikus úton szíveskedjenek megküldeni.

– E-mail-cím: foepitesziosztaly@nyiregyhaza.hu,
– hivatali kapu: rövid név: NYHFOEP; krid: 359713781,
– epapir.gov.hu: – témacsoport: önkormányzati igazgatás;

– ügytípus: településtervezési ügyek;
– címzett: Nyíregyháza Megyei Jogú Város Önkormányzata.

A vélemények beérkezési határideje: 2021. december 11.
Jelen hirdetményt a településfejlesztési koncepcióról, az integrált településfejlesztési stratégiáról

és a településrendezési eszközökrõl, valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekrõl
szóló 314/2012. (XI. 8.) Korm. rendelet és a településfejlesztési koncepció, az integrált településfej-
lesztési stratégia, településrendezési eszközök, a településképi arculati kézikönyv és a településké-
pi rendelet partnerségi egyeztetés szabályairól szóló 10/2017. (II. 24.) sz. önkormányzati rendelet
alapján teszem közzé.

Együttmûködésüket elõre is köszönöm.
Dr. Kovács Ferenc polgármester

Melléklet a Hirdetményhez – Módosítandó területek

Decembertõl védettségi igazolvány
szükséges a „külsõsöknek” a közne-

velési intézményekbe való belépéshez

A gyermekek, a pedagógusok további
védelme és az oktatás zavartalansága ér-
dekében a „külsõsöknek” (pl. nem az is-
kola alkalmazásában álló takarítóknak,
büféseknek, szállítóknak) decembertõl
védettségi igazolvány szükséges a közne-
velési és szakképzési intézményekbe való
belépéshez. A gyermekeket kísérõ szülõk
az intézményvezetõ által kijelölt pontig
léphetnek be az intézmény területére,
aminek különösen az óvodák esetén van
jelentõsége.

Az errõl kiadott miniszteri határozat
nem vonatkozik azokra sem, akik valami-
lyen veszélyelhárítás céljával érkeznek az
intézménybe. A maszkviselésre vonatko-

zó szabályokat a köznevelési intézmények-
ben a kormány korábbi döntése értelmé-
ben az intézményvezetõk állapíthatják
meg. A fenti óvintézkedések mellett tovább-
ra is az oltás felvétele a legfontosabb a köz-
nevelési intézmények pedagógusai számá-
ra is. A jogszabály értelmében az állami
fenntartású köznevelési intézményekben
elvárt a pedagógusoktól az oltás felvétele,
hiszen a tanárok sok emberrel, gyermekek-
kel és szülõkkel találkoznak. Oltásuk saját
egészségük és mások védelme érdekében
is fontos. A köznevelési intézményeket lá-
togató 12 év feletti korosztály 51%-a is már
felvette az oltást.

  (Forrás: Emberi Erõforrások
Minisztériuma)
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A Nyíregyházi Egyetem Környezettudományi Intézete
új módszereket kínál beiskolázási programjában. A Várday
Kata Általános Iskola és Gimnázium után a mátészalkai
Esze Tamás Gimnázium igazgatójával is aláírták az együtt-
mûködési megállapodást.

A Nyíregyházi Egyetem Környezettudományi Intézete
a természettudományi képzések iránt érdeklõdõ fiatalok-
nak kínál sokféle lehetõséget. A mátészalkai diákoknak
például kis csoportokban szerveznek terepgyakorlatot,
kínálnak laborvizsgálatot és felkészítést az emelt érettsé-
gire. A gimnázium pedig segíti a beiskolázásban a Nyír-
egyházi Egyetemet.

Egyedi beiskolázási program
– Ez egy egyedi beiskolázási program, amit kínálunk.

Ennek köszönhetõen lehetõségük van a diákoknak labor-
vizsgálatokban részt venni. Az emelt szintû érettségin pl.
szöveteket kell tanulmányozni, vagy bizonyos vizsgálato-
kat kell értelmezni, amit itt megbeszélünk. Ezen kívül te-
repgyakorlatot is kínálunk, ahol a terepi mintavételezés,
illetve a terepi monitoring gyakorlatokat, szabályokat sa-
játítják el a diákok. Aztán szülõi értekezleteket is tartunk.
Kimegyünk természetesen az iskolába, hogy a szülõket is
tájékoztassuk. Mire képezzük a diákokat? A biológia BSC-
t hirdetjük, a környezettan BSC-t, amelyek 3 évesek. A
biológia BSC-vel biológus diplomát kapnak a fiatalok. A
környezettan BSC-vel pedig alkalmazott környezetkuta-

Terepgyakorlatoktól a laborvizsgálatokig az egyetemen

tók lesznek – mesélt a képzésrõl Dobróné dr. Tóth Márta,
a Nyíregyházi Egyetem intézetigazgatója.

Ezt a lehetõséget kár lenne kihagyni
Emellett a Környezettudományi Intézet most dolgozza

ki a mesterképzés módját. Diplomájukkal vezetõ pozíci-
ókat is betölthetnek. Eddig is sokrétû kapcsolata volt a gim-
náziumnak a Nyíregyházi Egyetemmel, ezután bõvülnek
a lehetõségek.

– Nagyon nem mindegy, hogy hol tanulnak tovább a
nálunk biológia–kémia tagozaton végzett tanulók. Mérle-
gelnek, hogy hol érdemes továbbtanulni. A Nyíregyházi
Egyetem olyan lehetõséget kínál, amit kár lenne nem meg-

ragadni. Angolul tanulhatnak, kapnak anyagi ösztönzést
is, tehát minden feltétel adott ahhoz, hogy álmaik meg-
valósuljanak. Mi mindent megteszünk annak érdekében,
hogy minél több tanulót inspiráljunk, hogy ide jelentkez-
zenek  – fogalmazott az együttmûködésrõl Lukács Berta-
lan, az Esze Tamás Gimnázium igazgatója.

A mátészalkai Esze Tamás Gimnázium alapítása óta,
közel 70 éve mindig nagyon figyeltek a természettudo-
mányos oktatásra. Ma a képzés zászlóshajójának tekint-
hetõ a középiskolák között. Az önkormányzat segítségé-
vel már korábban megvásárolták az ún. Öveges Labort,
melynek eszközei nagy segítséget nyújtanak a diákoknak
a tanulásban, a sikeres emelt érettségi vizsgákban.

– Beindították a kolleganõk az emelt oktatást biológiá-
ból és kémiából. Az nagyon népszerû lett, hiszen egész-
ségügyi képzésekre, állatorvosira, környezetvédelmi sza-
kokra, tehát mindenhová, ahová a biológia fontos – agrár-
képzésekre – a gyerekek nagyon nagy számban jelent-
keztek – sikeresen. Ez úgy terjedt, hogy tényleg a bioló-
gia–kémia tagozatról nagyon jó a felvételi arány  – büsz-
kélkedett az eredményekkel Bodorné Misley Tünde, a
mátészalkai gimnázium tanára.

A természettudományos képzés új módszerei között
szerepel, hogy kutató diákokat toborozzanak a tudomá-
nyos diákkörbe. Sõt, a Junior TDK plusz pontokat ad a
felvételizõknek. A Nyíregyházi Egyetem minden elsõéves
nappali tagozatos diákjának laptopot ad tanulmányaihoz,
de az is ismert, hogy az osztatlan tanárképzésre felvett
hallgatók 50 ezer forintos ösztöndíjat kapnak.

(Szerzõ: Matyasovszki Edit)
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Kétmilliárd forint támogatást kap az önkormányzat a
Nyíregyházi Ipari Park bõvítésére – ezt dr. Kovács Ferenc
polgármester jelentette be a múlt hét csütörtöki közgyû-
lésen. A döntésrõl a napokban jelent meg egy Kormány-
határozat, az összeget elõkészítési feladatokra fordítják.
A közgyûlésen elfogadták a város klímastratégiáját, ami
tartalmaz egy nagyon fontos célt: 2050-re 80 százalékkal
kívánják csökkenteni az üvegházhatású gázok kibocsátá-
sát az 1990-es évekhez képest. Tóth Attila új városi rend-
õrkapitány beszámolójából pedig kiderült, Nyíregyházán
jó a közbiztonság, csökkent a lopások és a betörések szá-
ma is 2020-ban.

Múlt hét csütörtökön ismét ülésezett Nyíregyháza Me-
gyei Jogú Város Közgyûlése. A hagyományok szerint a kép-
viselõk megtekintették a Nyíregyházi Televízió összefog-
lalóját az elmúlt idõszakban történt eseményekrõl, ezt kö-
vette dr. Kovács Ferenc szóbeli kiegészítése.

Megállapodás, felújítások, építkezés

Ebben többek között elhangzott, hogy a Harbini Egye-
tem Képzõmûvészeti Kara és a Nyíregyházi Egyetem Vi-
zuális Kultúra Intézete együttmûködési megállapodást kö-
tött, befejezõdött a Borbányai és Városmajori Mûvelõdési
Ház felújítása, valamint elkezdõdött Kistelekiszõlõben a
Korong utcai zárt csapadékvíz-elvezetõ csatorna kiépíté-
se, illetve egy napokban megjelent Kormányhatározat jó
hírét is bejelentette a közgyûlésen.

Milliárdok iparipark-fejlesztésre

– Most kétmilliárd forint további támogatást kaptunk,
de ezt megelõzõen a kormánytól már érkezett 3 milliárd
229,7 millió forint infrastrukturális fejlesztésre, terület-
elõkészítésre. Ez annak a nagyívû programunknak a kor-
mányzati támogatása, amit meghirdettem a polgármesteri
ciklus elején. Akkor 123 hektár terület volt mindösszesen,
aminek az utolsó néhány hektárját mi értékesítettük az el-
múlt években, tehát a Debreceni út melletti déli ipari park
betelt. Most elindítottunk egy körülbelül 320 hektárra vo-
natkozó területszerzést, bõvítést, ebbõl 88 hektár már az
önkormányzat tulajdonában van – részletezte dr. Kovács
Ferenc, Nyíregyháza polgármestere.

Terület új beruházások számára

A városnak biztató tárgyalásai vannak komoly befekte-
tõkkel, most már terület is lesz az új beruházások számá-
ra, az ipari park két és félszeresére bõvülhet – tette hozzá
a polgármester. Az új területek közmûkiépítésére kapta a
kétmilliárd forintos támogatást az önkormányzat. Új mun-
kahelyek teremtésével a fiatalok helyben tartását szeret-
nék biztosítani.

Milliárdos iparipark-fejlesztést jelentettek be a közgyûlésen
Nyíregyházán jó a közbiztonság – ez derült ki a rendõrségi beszámolóból

hoz képest. A betörések száma is alacsonyabb volt, emel-
lett a Nyíregyházi Rendõrkapitányság nyomozási és felde-
rítési eredményessége javulást mutatott.

Kerékpáros közlekedés

A Fidesz-KDNP frakcióvezetõje megköszönte a rendõr-
ség munkáját, illetve a közbiztonság kapcsán kérte a ható-

ság további segítségét. – Tudjuk a
visszajelzéseket, hogy milyen
gondot okozhat a gyalogos kont-
ra kerékpár, kerékpár kontra gép-
kocsi forgalom. Ezen a téren is
kell tennünk valamit, hogy haté-
konyabb legyen. Nagyon fontos
és ki kell emelnem, hogy a fiata-
lok ne váljanak áldozattá, s ne
váljanak elkövetõvé, így tovább
kell fokozni a bûnmegelõzési te-
vékenységet, szemléletformálás-

sal is – nyilatkozta szerkesztõségünknek Halkóné dr. Ru-
dolf Éva, a Fidesz-KDNP frakcióvezetõje.

Rollerek a belvárosban
Kérdéseket és javaslatokat fogalmazott meg a rendõr-

ség felé a Szövetségben Nyíregyházáért is. A kerékpáro-
sok fegyelmezését szorgalmazza a frakció, valamint az

szerint az egyik legfontosabb feladat a fiatalok szemlélet-
formálása lenne.

A motiválatlanság rossz tanácsadó

Dr. Erdélyi Ágnes a jelenlegi helyzetrõl tartott beszá-
molót. – Látszik egy átrendezõdés, hogy kettévált a drog-
fogyasztó populáció. Van a szegényebb réteg, õk dizájner-
drogokat fogyasztanak, õk azok, akik alacsonyabb kultu-
rális körülmények és anyagi körülmények között élnek. Az
üresség, a motiválatlanság jellemzõ rájuk. Abban látjuk a
segítséget, hogy az iskolák, a nevelés, a céloknak a meg-
fogalmazása sokat tehet annak érdekében, hogy legyen
valami motiváció a jövõre nézve, az életet illetõen. Van
sajnos egy olyan fajta tendencia is, hogy a kulturáltabbak,
kicsit tehetõsebbek pedig a klasszikus szerekhez nyúlnak
vissza, a marihuána- és a kokainfogyasztásnak felfutó ágát
látjuk mostanában – mondta a szakember.

A járványhoz kapcsolódva egyébként új intézkedéseket
vezettek be Nyíregyházán, például kötelezõ a maszkvise-
lés a házasságkötõ teremben, a jégpályára pedig csak oltási
igazolvánnyal lehet belépni.

Biztonságban tudhatjuk személyes
javainkat

A közgyûlésen a Nyíregyházi Rendõrkapitányság új ve-
zetõje ismertette a hatóság 2020-as beszámolóját. – Bát-
ran kijelenthetem, hogy Nyíregyháza, illetve a térség jó
közbiztonsággal rendelkezik. Ezt a számadatok is alátá-
masztják, amik a beszámolóban is szerepelnek. Évek óta
folyamatosan csökkenõ bûncselekményszámmal találkoz-
hatunk, ami úgy látszik, hogy mostanra már lassul, néhol
minimális emelkedést mutat, de nincs az a hegy, amire
örökké csak felfele lehet menni. Azon jogsértések száma,
melyek az itt élõket legjobban érintik, viszont rendben
vannak továbbra is a térségben és biztonságban tudhatják
a személyes javaikat – mondta Tóth Attila r. alezredes, vá-
rosi rendõrkapitány.

Csökkent a lopások, betörések száma

Ez azt jelenti, hogy 2020-ban például 11 százalékkal
csökkent a lopások száma az egy évvel korábbi adatok-

internetes bûnözésrõl és a kábítószerhelyzet kapcsán is tet-
tek javaslatot, illetve az elmúlt idõszakban megjelent új
közlekedési eszközök miatt is kérnék a hatóság segítségét.
– Az elektromos módon hajtott kétkerekû közlekedési esz-
közök és egyéb ilyen típusú
közlekedési eszközöknek a
problematikája, mert nagyon
sok közbiztonságot érintõ prob-
lémát vet fel, hiszen balesetve-
szélyes helyzeteket teremt –
mondta Jeszenszki András, a
Szövetségben Nyíregyházáért
frakcióvezetõje. Tóth Attila
rendõrkapitányság-vezetõ ezzel
kapcsolatban úgy nyilatkozott,
egyelõre várják a jogi szabályo-
zást, de azt már most tisztázta, hogy ittasan rollerrel köz-
lekedni bûncselekménynek számít.

Drogstratégia, szemléletformálással

Nyíregyháza Megyei Jogú Város Önkormányzata a drog-
probléma visszaszorítása érdekében is kialakított egy stra-
tégiát a 2022 és 2025 közötti idõszakra. A városban évek
óta mûködik a Kábítószer Egyeztetõ Fórum, véleményük

Járványügyi szabályok

Ezután dr. Kása Brigitta aljegyzõ beszámolójával folyta-
tódott a közgyûlés, aki ismertette a legfrissebb járványügyi
intézkedéseket és számokat. Ezek alapján a nyíregyházi
intézményekben a dolgozók átoltottsága jobb arányokat
mutat, mint az országos átlag. A téma kapcsán dr. Ujhelyi
János, a Szövetségben Nyíregyházáért képviselõje mint
praktizáló orvos felhívta a figyelmet, hogy egyre több a
koronavírusos beteg gyermek is a városban.

program, ami faültetéssel párosítva vizsgálta a légszennye-
zést – tette hozzá Jeszenszki András.

Klímasemlegesség

A környezetvédelem témaköre a napokban világszin-
ten is téma volt, Áder János köztársasági elnök a klímacsú-
cson arról beszélt, Magyarország vállalja, hogy 2050-re
klímasemleges lesz, errõl törvény is született, a végrehaj-
tás pedig megkezdõdött, illetve 2030-ra beszünteti az or-
szág a szénalapú áramtermelést.

Helyi klímastratégia

A képviselõ-testület elfogadta a Helyi Klímastratégiát is.
Az Integrált Településfejlesztési Stratégiában átfogó célként
szerepel a környezettudatos város képe, az önkormányzat
a cél elérése érdekében aktívan lép fel a klíma- és környe-
zetvédelem érdekében, ezt bizonyítja, hogy korábban el-
nyerte az „Energiahatékony Önkormányzat 2019” díjat.
A most elkészült átfogó anyagban az szerepel, hogy a vá-
ros hogyan kívánja 80 százalékkal csökkenteni az üveg-
házhatású gázok kibocsátásának mértékét az 1990-es évek-
hez képest.

Helyzetfelmérés, tervezés, megszólítás

– Három részbõl áll ez a projekt, ez a tanulmány: egy
helyzetfelmérést kellett végezni, majd a helyzetfelmérést
követõen meghatározni a legfontosabb célokat, eszközö-
ket és feladatokat, és nagyon lényeges a lakosság megszó-
lítása is, a szemléletformálás – nyilatkozta Halkóné dr.
Rudolf Éva, a Fidesz-KDNP frakcióvezetõje.

Jó példák Nyíregyházán

A Szövetségben Nyíregyházáért frakció is nagyon fon-
tosnak tartja a környezetvédelem kérdését, õk is elfogad-
ták az elõterjesztést. – Voltak kiegészítõ javaslataink. Egy-
részt az, hogy hamarabb tárgyaljuk újra, fontos az aktuali-
zálás, erre bizottsági üléseken tett javaslatot az ellenzéki
képviselõi csoport. Másrészt érdemes megemlíteni olyan
dolgokat is, ami 2010 elõtt már indult, mûködött, ilyen
például a panelprogram, ami jelentõs környezetvédelmi
szempontból is, nemcsak energiahatékonysági, illetve ér-
téknövelés szempontjából. Vagy például a biomonitoring

Energiahatékonysági beruházások

Nyíregyházán az elmúlt években számtalan olyan fej-
lesztés, beruházás valósult meg, amelynek középpontjá-
ban az energiahatékonyság állt, ez is nagyban segíti a he-
lyi, illetve az országos célok elérését. Nyíregyházán évek
óta mûködik a polgármesteri fásítási program, számtalan
helyszínen több száz fát ültettek már el a város különbözõ
pontjain, legutóbb például a Garibaldi utcán.

Székelykapu

A képviselõk többek között megszavazták azt is, hogy
felújítják a Székelykaput, ami évtizedek óta díszíti Sóstó-
gyógyfürdõt. Erre pályázatot nyújtottak be a Teleki László
Alapítvány által kiírt Népi Építészeti Program felhívására,
a 17 millió forintos beruházás 80 százalékát támogatás-
ból, illetve 20 százalék önerõbõl tudják majd felújítani.

A sóstói Székelykaput is felújítaná az önkormányzat

Térfigyelõ kamerák

A korábbi közgyûlésen a testület már döntött 32 darab
új térfigyelõ kamera telepítésérõl, most újabb 5 eszközt
helyeznek ki. Az új sóstói szökõkút mellett mûködik majd
három darab, valamint a vasútállomás melletti kerékpár-
tárolónál kettõ darab kamera. A térfigyelõk elhelyezésérõl
mindig rendõrségi adatok alapján hoznak döntést, így volt
ez most is.

(Szerzõ: Nagy Boglárka)

Országosan és helyileg is egyre több a koronavírus-
világjárványhoz köthetõ szabályozás, ezek egyike a

maszkviselés

Dr. Kovács Ferenc

Halkóné
dr. Rudolf Éva

Jeszenszki András

Számos energiahatékonyságot szolgáló beruházás történt
Nyíregyházán az elmúlt években, köztük az oktatási-

nevelési intézmények felújítása

Az új, sóstógyógyfürdõi látványosságot, az országszerte
egyedinek számító szökõkútrendszer környékét is

térfigyelõk pásztázzák majd, s a vasútállomáshoz is
kerülnek újak

A polgármesteri fásítási program szintén elõsegíti a
környezetvédelmet
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Múlt héten átadták a 15. Szabolcs-Szatmár-Bereg Me-
gyei Prima díjakat. Dr. Szerafin László orvos, Vajda Ta-
más úszóedzõ, valamint a Bürkös Zenekar munkáját is-
merték el az ünnepségen. A Nyíregyházi Televízió stú-
dióvezetõje, Boronkay Ferenc különdíjas lett.

2021-ben 31 jelölés érkezett a megyei Prima díjra, 14
tagú kuratórium döntött a gyõztesekrõl. A díj legfõbb cél-
ja a magyar értelmiség eredményeinek megõrzése, a ha-
zai tudomány, mûvészet, kultúra és sport fejlesztésének
erõsítése és elismerése, melynek megkérdõjelezhetetlen
értéke van a közvélemény szemében – mondta Czomba
Csaba, a VOSZ Szabolcs megyei elnöke.

15. díjátadó kiváló, tehetséges
emberekkel

A 15. gálát tavaly szerették volna megtartani, viszont
akkor a pandémiás helyzet nem engedte, most hosszas
megfontolás után döntöttek úgy, hogy bár különbözõ óv-
intézkedések betartása mellett, de megrendezik a díjáta-
dó ünnepséget.

– 15 év hosszú idõ, egy 15 éve született gyermek ma
már középiskolás. A 15 év alatt összesen 150 jelöltet állí-
tottunk, az idei díjazottakkal együtt 45 Prima díjat, 9 kü-
löndíjat és 6 közönségdíjat adtunk át. Milyen gazdag me-
rítés ez, mennyi kiváló, tehetséges ember alkot, teremt és
mutatja meg magát hazánknak e tehetségekben, szellemi
óriásokban mindig is bõvelkedõ vidékén – tette hozzá
Czomba Csaba.

Átlagon felül teljesítenek

Móricz Zsigmond, Benczúr Gyula, Béres József – õk
is mind megyénk szülöttei. De 2021-ben is élnek térsé-
günkben olyan nem mindennapi személyek, akik átla-
gon felül teljesítenek és maradandót alkotnak. Ilyen
például dr. Szerafin László, a hematológiai osztály ve-
zetõje, akinek szaktudását az egész országban ismerik
és elismerik.

– Nagyon jólesik, hogy a munkámat a megyében ilyen
magas szinten értékelik. Ez erõt
ad a sok nehézség között a to-
vábbi tevékenységemhez is, hi-
szen a mindennapjaink életrõl
és halálról szólnak a kórház-
ban, de minden újabb és újabb
lehetõség újabb reményt ad a
betegeknek is. Ehhez kellenek
egyrészt anyagi források, meg-
felelõ körülmények, amit úgy
érzem, államunk, a kórházunk
maximálisan igyekszik biztosí-

tani. Másrészt kellenek kitartó orvosok, munkatársak, kol-
légák, ápolók, hál’ istennek ezekben is bõvelkedünk  –

Átadták a Prima díjakat
Boronkay Ferenc stúdióvezetõ munkáját is elismerték

mondta köszöntõjében dr. Szerafin László, a Jósa András
Oktatókórház Hematológiai Osztályának vezetõ fõorvo-
sa.

Sport kategóriában Vajda Tamás úszóedzõt díjazták az
idei Prima gálán. Munkássága során olyan tehetségeknek
volt edzõje többek között mint Szabó Tünde, Kovács Rita
vagy Risztov Éva.

– Tudjuk, hogy egyéni sport-
ág az úszás, de elképzelhetet-
len lenne ilyen eredményeket
elérni, hogy ha nem egy nagy
csapatmunkára épülne ez az
egész, és úgy gondolom, hogy
a közel 40 év alatt mind a me-
gyétõl, mind a várostól, mind
pedig az úszóimnak a család-
jaitól, illetve az én családjaim-
tól is olyan sok segítséget és tá-
mogatást kaptunk, ami nélkül

ezek a páratlan eredmények nem jöhettek volna létre  –
ezekkel a gondolatokkal köszönte meg a díjat Vajda Ta-
más úszóedzõ.

Magyar népmûvészet és közmûvelõdés kategóriában a
Bürkös Zenekar munkásságát ismerték el, akik 1998-ban

Nagykállóból kezdtek el közösen zenélni, alakulásuk egyik
célja volt, hogy a Nyírség folklórját széles körben megis-
mertessék.

Különdíjasok

Különdíjat kapott többek között  Zsigó Zsolt, a Magyar
Oktatás és Köznevelés kategó-
riában, valamint Gulácsi Ta-
más Magyar Színház és Film-
mûvészet kategóriában. Nyír-
egyháza önkormányzata kü-
löndíját Szabó Soma vehette
át. Sajtó kategóriában pedig a
Nyíregyházi Televízió stúdió-
vezetõje, Boronkay Ferenc ve-
hetett át különdíjat.

– Köszönöm a bizottságnak
és a városnak is, hogy ránk
gondoltak, hogy rám gondoltak, mert úgy érzem, hogy
ebben benne van az egész Nyíregyházi Televízió munká-
ja. Igyekszem én is, de kollégáim nevében is ígérhetem,
hogy továbbra is megpróbálunk a lehetõ legjobban telje-
síteni – mondta Boronkay Ferenc, a Nyíregyházi Televízió
stúdióvezetõje.

Vállalkozói elismerések

Az év vállalkozója díjat Varga István, a Vagép Zrt. igaz-
gatója és Krivács András, a Fenyves Szálloda és Konferen-
cia Központ tulajdonosa kapta, hat megyei vállalkozás
vezetõinek adták át még elismerést, illetve a kiemelkedõ
társadalmi szerepvállalást is jutalmazták a megyei Prima
gálán.

(Szerzõ: Nagy Boglárka)A Bürkös zenekar gálán jelenlévõ tagjai

Dr. Szerafin László

Vajda Tamás Boronkay Ferenc
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Mezõberényben töltötte gyermekkorát, az érettségit
követõen a Békéscsabai Jókai Színház színiiskolájának
hallgatója, majd a színház tagja lett. Gulyás Attila 2020
óta színmûvésze a nyíregyházi társulatnak.

– Miként vezetett az utad Nyíregyházára?
– Gulácsi Tomival huszonéve jó barátok vagyunk. Több-

ször hívott, hogy jöjjek el Nyíregyházára, ismerjem meg
az itteni színházat. Megnéztem a Macbethet, majd bemu-
tatott Kirják Róbert igazgató úrnak. Megkérdeztem tõle,
van-e itt vendégszereplési lehetõség. Még nem volt kész
a következõ évadra az Ezeregyéjszaka szereposztása, így
bekerülhettem. 2020 januárjában bemutattuk, s már a pre-
mier után felhívott és szerzõdést ajánlott. Rövid gondol-
kodás után úgy döntöttem, megpróbálom.

– Nem vagy híján szerepeknek...
– Ideszerzõdésem után az Édes Charityvel kezdõdött,

majd jött a Szaffi, s következett a Funny Girl, ez év máso-
dik felében pedig a Legénybúcsú, a Közellenség és az Idét-
len idõkig. Korábban részese lehettem a Móricz-(F)Actor
és a Móricz Impro online adásainak és nemrég a Duna TV
szilveszteri show-jának, amit az év utolsó napján láthat-
nak majd a tévénézõk. Emellett készülünk gõzerõvel szín-
házunk élõ, óévbúcsúztató zenés gálájára is, mely decem-
ber 31-én 18 órától kezdõdik.

– A Legénybúcsú igazi fõszerep, te a võlegényt, Gulácsi
Tamás a búcsút szervezõ barátot alakítja. Mennyire áll
közel hozzád ez a figura?

– Nem mondanám, hogy közel áll. Nem a bõrébe kel-
lett belebújnom, inkább megkeresni a jellemzõit. Önma-
gamat játszom benne, azt, ahogyan én reagálnék ezek-
ben a helyzetekben. Teljesen magunkat adjuk Tomival,
jókedélyû, humoros jeleneteket vittünk színre. A darab
arról szól, hogy a két fiatalember elmegy bulizni egy szál-
lodába, és sorra jönnek a megoldhatatlan helyzetek. A
próbafolyamat alatt megbeszéltük, hogy a színdarabban
megírt problémákat folyamatosan át kell élnünk és bemu-
tatnunk, nem csupán eljátszani azokat, ettõl mûködik jól
a mi elõadásunk. A legtöbb bohózatnak szerintem az a
baja, hogy csak eljátsszák és vicceskednek benne, de nem
élik át.

Gulyás Attila szerepálma az, amit éppen játszik
Aki igazi színházat akar, nézze meg a Közellenséget, mert hatalmas élményt kap!

– Egészen más mûfaj a Közellenség. Miben látod az
elõadás erejét?

– Nagyon szeretem Kohlhaas Mihály elgondolkodtató
történetét! Ismerem a Sütõ András-féle drámát is, játszot-
tam A lócsiszár virágvasárnapjában. Tasnádi István alko-
tása is remekül megírt, nagyon jól mûködõ anyag. A ren-
dezõ, Horváth Illés olyan hatásmechanizmusokkal dol-
gozik, amelyek még inkább alátámasztják és kiemelik a
tragikumát. A darab kulcsa a tehetetlenség, azaz, hogy az
ember tehetetlen bizonyos dolgokban. Mert a császárnak
meg kell adni, ami a császáré, az Istennek meg, ami az
Istené... Közben pedig elvész az ember.

Nagyszerû csapatmunka volt a próbafolyamat és az elõ-
adás is. Annyira hatásos, hogy ha elkezdõdik, egybõl be-
húz minket az atmoszférája. Ugyanez igaz szerintem a
nézõkre is...

– Miért?
– Aki igazi színházat akar, jöjjön el és nézze meg a

Közellenséget, mert hatalmas élményt kap! Olyat, amit
nem felejt el már a buszmegállóban, sõt, otthon sem, mert
el lehet és kell gondolkodnia utána. Érdemes megnézni,
mert itt a színház meg tudja mutatni, hogy igazából mire
is való, miért van jogosultsága még mindig a televízió
mellett. Azért, mert élõ, mert valódi élményt nyújt!

– Az Idétlen idõkig a hírek szerint kuriózum a színhá-
zunk életében, de talán a szokottnál is keményebb helyt-
állást igényel a színészektõl, s minden közremûködõtõl.
Te is így látod?

– December 11-én lesz a bemutató, és egyfolytában az
lebeg a szemünk elõtt, hogy közönségünk olyan élmény-
ben részesüljön, amilyet eddig még nem hiszem, hogy
látott Magyarországon: úgy színpadi hatásban, mint zenei
élményben. Mindenki imádni fogja! Az is, aki nem szereti
a zenés darabokat, az is, aki csak a zenéset szereti. Ben-
nünket, közremûködõket is elvarázsol mûvészi és techni-
kai értelemben egyaránt.

Igazi gála lesz

– Részese voltál a Duna TV-ben bemutatandó szilvesz-
teri mûsornak és az élõ saját mûsornak is fellépõje leszel.
Mit várhatunk mi ezektõl a szilveszteri elõadásoktól?

– Igazi színvonalas show-mûsort, élõ zenekart, táncot,
vidámságot. Mindenféleképpen minõséget, amit a Móricz
Zsigmond Színház társulata képvisel. Mind a kettõ nagyon
érdekes, remek, igazi gála lesz!

– Van szerepálmod?
– Nincs, de az Egy õrült naplóját eljátszanám. Az is egy

kihívás. Minden, ami kihívás, azt szívesen veszem, mert
megláthatom, mire vagyok még képes. Az a szerepálmom,
amit éppen játszom.

(Szerzõ: Kováts Dénes)

Gulyás Attila
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Elkészült a Szindbád, Nyíregyháza legújabb turisztikai
attrakciója. A modern rendezvénytérben több érdekes-
séget kialakítottak, többek között 3D mozit és öltözte-
tõtükröt, a vendégek számos eszköz segítségével megis-
merhetik a színháztörténeti korokat és alkotókat, vala-
mint egy VR szemüvegen keresztül a színpadon is kipró-
bálhatják magukat. Egy étterem is mûködik a Szindbád-
ban, ahol a bérletesek, illetve a színház közönsége elõ-
adás után kedvezményt is kap a vacsora árából.

Színháztörténeti kisfilmek megtekintése 3D moziban,
korhû ruházat felpróbálása korabeli környezetben vagy egy
Rómeó és Júlia részlet elõadása a színpadon – ezekre mind-
mind lehetõséget kínál a Szindbád modern rendezvénytér.

HEMO-ból Szindbád
Az egykori Helyõrségi Mûvelõdési Otthon felújítása még

2019 év végén kezdõdött, a tervek között pedig az szere-
pelt, hogy egy olyan egyedülálló attrakciót hozzanak lét-
re az épület falai között, ami nincs máshol a térségben, de
még az országban sem. Elsõként nevet választottak, Nyír-
egyháza híres szülöttjének egyik legismertebb mûve után
kapta a Szindbád elnevezést a rendezvénytér.

Pódiumszínpad, étterem, kávézó
Figyelembe vették az épület múltját a tervezés során,

így pódiumszínpadot is kialakítottak, illetve étterem is
mûködik itt. A beköltözés idén áprilisban kezdõdött, elõ-
ször a jegyiroda várta a közönséget, majd májusban meg-
nyitott a kávézó és az étterem, augusztusban pedig a pó-
diumszínpad is.

Elkészült a Szindbád
Modern rendezvénytér született a belvárosi Kulturális Negyedben

Modern rendezvénytér
– Ahogy formálódtak a gondolatok, úgy alakult ki ez az

új típusú modern rendezvénytér vagy színházi múzeum.
Jobban szeretem a rendezvénytér kifejezést használni, ahol
leginkább digitális installációkkal igyekszünk bemutatni
a különbözõ színháztörténeti korokat, ebben a legnagyobb
segítséget az ide látogatóknak a 3D-s mozi adja – nyilat-
kozta Kirják Róbert, a mûködtetõ Móricz Zsigmond Szín-
ház ügyvezetõ igazgatója.

Színháztörténet a falak között
A moziban 4 darab 8 perces kisfilmet vetítenek le,

Szindbád alakja elevenedik meg a képernyõn, az õ
narrációjával ismerhetjük meg a különbözõ színháztörté-
neti korokat. De az épület minden egyes része ezt a célt
szolgálja, még a falakra is egyedi tapéta került, ahol Shakes-
peare-idézeteket olvashatunk, illetve mûveire jellemzõ
motívumokat láthatunk. Ahogy belépünk az épületbe, a
lépcsõ mellett a színházhoz kapcsolódó legfontosabb al-
kotókat és helyszíneket ismerhetjük meg az ókortól egé-
szen napjainkig. Az arcképcsarnokban szintén a magyar
és a nemzetközi színjátszás nagyjait láthatjuk. A Szindbád
ikonikus díszítõeleme ez a hatalmas forgó és világító gló-
busz, amelyre Shakespeare egyik leghíresebb mondata
került: „Színház az egész világ, És színész benne minden
férfi és nõ.”

Virtuális utazások, modern megoldások
A látogatók egy VR szemüveget is felpróbálhatnak és

egy általuk kiválasztott részletet olvashatnak fel a Rómeó

és Júliából a színpadon, az elõadást pedig a virtuális kö-
zönség értékeli. Az öltöztetõtükör greenboxszal mûködik,
így öltözés nélkül próbálhatnak fel a vendégek korhû ru-
hákat, valamint korabeli környezetet is választhatnak.

Belvárosi Kulturális Negyed
A Kulturális Negyed kifejezést pár évvel ezelõtt dr. Ko-

vács Ferenc polgármester, a környékbeli beruházások kez-
detén használta elõször, mára ez már széles körben elter-
jedt, a fejlesztések pedig azóta is folyamatosak a Benczúr
és Bessenyei terek közelében. – Adja magát ez a két park,
a Benczúr és Bessenyei tér, s az épített örökség. A szín-
ház, most már a Szindbád, a megújított-átépített Kállay-
kúria, a felújított Rózsakert Szabadtéri Színpad, de ugyan-
ez érvényes az óvodára, a Vasvári Pál Gimnáziumra is. A
múzeumnál is indul a felújítás, a túloldalon pedig épül az
Egyháztörténeti Múzeum. Iskolák vannak a környéken,
tehát azt gondolom, nagyon jó elnevezés arra, ami itt van
a belvárosban – nyilatkozta dr. Kovács Ferenc, Nyíregy-
háza polgármestere.

Kedvezmények
Annak érdekében, hogy a Móricz Zsigmond Szín-

ház és a Szindbád még szorosabb együttmûködésben
legyen, ezentúl a színházi elõadások nézõi, illetve a
színházbérlettel rendelkezõk kedvezményt is kapnak
a 102 fõs étteremben. A Szindbád épületét 950 millió
forintos pályázati forrásból tudták felújítani a belváros
közepén.

(Szerzõ: Nagy Boglárka)

Archaikus külsõ és modern belsõ tér fogadja a látogatókat, ahol a polgármester is kipróbálta a VR szemüveget
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Három érmet szereztek a Nyíregyházi Sportcentrum
versenyzõi a Rövidpályás Úszó Országos Bajnokságon.
Sztankovics Anna és Hatházi Dóra is gyõzött, a nõi váltó
pedig harmadik lett a kaposvári versenyen. 

Remekül sikerült a kaposvári Rövidpályás Úszó Orszá-
gos Bajnokság a nyíregyházi sportolók számára. A sort
Hatházi Dóra nyitotta, aki 200 pillangón lett magyar baj-
nok, megelõzve többek között Kapás Boglárkát is.

– Pont Bogi mellett úsztam, és azt láttam, hogy õ mö-
göttem van, ekkor már gondoltam, hogy olyan rossz nem
lehet az eredményem. Boldog vagyok, hogy magyar baj-
nok lettem – mondta Hatházi Dóra.  

A nõi 4x50 méteres vegyes váltó Hatházi Dóra,
Szurovcsják Ivett, Barna Bianka, Sztankovics Anna össze-
állításban fantasztikus hajrával bronzérmet szerzett. Az OB
utolsó napján is született nyíregyházi érem. Sztankovics
Anna 50 mellen új országos csúccsal került a délutáni
döntõbe, ahol gyõzött, így bajnok lett.

Terepjárók lepték el Nyíregyháza utcáit

„Gondoltam, ha Kapás Bogi mögöttem van, akkor
nem lehet rossz az eredményem!”

– Örülök, hogy nyíregyházi színekben jól sikerült a be-
mutatkozásom. Sok váltót is úsztam, ami eddig nem volt
rám jellemzõ, de éreztem, hogy jó formában vagyok. Ez-
zel együtt még voltak hibák a döntõben, ami értékes tize-

dekbe került, lehet még faragni az országos csúcson  –
emlékezett vissza a versenyre Sztankovics Anna. 

Többen megdöntötték egyéni csúcsukat
Az érmeken kívül számos értékes helyezést szereztek a

nyíregyháziak, többen is megdöntötték egyéni csúcsukat,
így a szakmai stáb elégedett a teljesítményekkel.

– A két arany mindenképp extra teljesítmény, és meg-
lepetés volt a váltó érem is, mivel nagyon fiatal csapattal
indultunk, ráadásul Barna Bianka nem hátúszó, de fan-
tasztikusan ment õ is a többiekhez hasonlóan. Nagyon
elégedettek vagyunk az eredményekkel – emelte ki Urbin
Tamás szakágvezetõ. 

A nyíregyházi úszók rövidesen hazai környezet-
ben versenyezhetnek, november végén az Eissmann
Városi Sportuszodában rendezik a Szabolcs Kupát,
melyre több mint háromszáz nevezés várható.

Egymás után érkeztek a terepjárók hétvégén Nyíregy-
háza belvárosába. A Kossuth térrõl startolt el az évadzá-
ró Legend Rally, melyre több mint 50 nevezés érkezett.

– Nagyon örülünk, hogy ismét Nyíregyháza lehetett a
házigazdája a Legend Rallynak. Sokan azt gondolják, hogy
csak hegyes, dombos vidéken lehet jó terepversenyt tarta-
ni, mi most bebizonyítottuk, hogy itt sem volt könnyû dol-
guk a pilótáknak – mondta Klinovics János fõszervezõ.

Nehéz, sáros terep is várta õket

A Legend Rally során közúton, a KRESZ szabályait be-
tartva közlekedtek az autók, és nem feltétlenül a gyorsa-
ság döntött. Megadott GPS pontokat kellett megtalálniuk
a nevezõknek minél rövidebb idõ alatt, tetszõleges sor-
rendben, azaz a taktika döntõ volt. Természetesen nehéz,
sáros terep is várta az indulókat a megye különbözõ pont-
jain. A versenyzõk között több nyíregyházi páros is akadt,

de sokan az egész családot elhozták az ország távolabbi
pontjairól, így volt induló Szombathelyrõl, Zalaegerszeg-
rõl, sõt Dunaszerdahelyrõl is.

Fitt születésnap Katus Attilával
Nyolcéves a Mozdulj Nyíregyháza!, ebbõl az apropó-

ból pedig Fitt születésnappal kedveskedett a város a me-
gyeszékhelyen élõknek. Katus Attila tartott ingyenes
edzést az Atlétikai Centrumban. A tréner már szinte ha-
zajár Nyíregyházára.

– Nagyon szeretem a várost, örülök, hogy itt ennyit tesz-
nek azért, hogy minél többen sportoljanak. Ez a létesít-
mény is fantasztikus, ahol most vagyunk, öröm itt órát tar-
tani ilyen lelkes embereknek – mondta a Best Body edzés
után Katus Attila. 

Az edzõt az önkormányzat nevében dr. Rákóczi Ildikó
köszöntötte, és természetesen szóba került a Mozdulj Nyír-
egyháza! folytatása is.

– A legelején 12 eseménybõl válogathattak a nyíregy-
háziak, ma már minden napra több mozgásforma jut. Sze-
retnénk a jövõben is tovább fejlõdni, mert szemmel látha-
tóan komoly igény van rá – hangsúlyozta az önkormány-
zati képviselõ, bizottsági elnök. 

A szombati edzés egy közös futással indult a benti
rekortánon, majd  több mint egyórás, minden izmot meg-
mozgató tréning következett. Az edzés végén Katus Attila a
helyes táplálkozás és vitaminbevitel fontosságáról is beszélt,
mely az ilyen járványos idõszakban különösen fontos.
○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Aranyérem Olaszországban

Pisában rendezték a kerekesszékes vívó világkupa
sorozat elsõ állomását. A nyíregyházi Tarjányi István
párbajtõrben remekelt, veretlenül zárta a csoportkört,
majd a folytatásban sem talált legyõzõre, így Pákey Béla
tanítványa aranyérmes lett!  A vívóval egyébként a kö-
zelmúltban megállapodást kötött a Sportcentrum, ami
nagyban megkönnyíti a felkészülését. Használhatja a
konditermet, a rehabilitációs eszközöket, vagyis ideá-
lis feltételek mellett dolgozhatnak edzõjével. 
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Könyvtári programok
Kiállítás Rákos Sándor születésének 100. évfordulója
alkalmából
Idõpont: november 26. 9.00 óra.
Megtekinthetõ: december 3. 18.00 óra.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyv-
tár, társalgó.

Elrabolt évek nyomában címû könyv és dokumentum-
film bemutatója
Beszélgetés Czank Szilvia rendezõvel.
Idõpont: november 26. 17.00 óra.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyv-
tár, kamaraterem.

Grandpierre Attila: Tárih-i Üngürüsz címû kötetének
bemutatója
Idõpont: november 26. 17.00 óra.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyv-
tár, kamaraterem.

Móricz Zsigmond Olvasókör
Emlékezés Pilinszky Jánosra és Rákos Sándorra.
Idõpont: november 29. 16.00 óra.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyv-
tár, kamaraterem.

Kézmûves foglalkozások – Adventi koszorú készítése
Idõpont: november 30.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyv-
tár, Csiriptanya.

A Ratkó József-díj átadása
Idõpont: november 30. 10.00 óra.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyv-
tár, YouTube-csatorna.

Ringató – vedd ölbe, ringasd, énekelj!
A közös játék és éneklés élménye. Vezeti: Ferenczné
Endresz Klára.
Idõpont: november 30. 10.00 óra.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyv-
tár, kamaraterem.

Adventi kézmûves foglalkozás
Idõpont: november 30. 10.00 óra.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyv-
tár Orosi Fiókkönyvtára.

Bibliai Szabadegyetem – Mi a megoldás korunk vál-
ságproblémáira?
Elõadó: Bálint György.
Idõpont: november 30. 17.00 óra.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyv-
tár, konferenciaterem.

„Az ég oszlopai” – az Átutazók Mûvészeti Egyesület
spirituális tartalmú kiállítása
Megtekinthetõ: november 30-ig.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyv-
tár, kamaraterem.

A Váci Mihály Kulturális Központ programjai
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Szépkorúak Akadémiája

December 1. 15.00 óra: Az e-receptet érintõ aktu-
alitások. Gyógyszerek és étrend-kiegészítõk kölcsön-
hatásai. Elõadó: dr. Vinginder Ágnes szakgyógysze-
rész, Nyíregyházi Levendula Gyógyszertár.

Helyszín: Váci Mihály Kulturális Központ.

Rákász Gergely koncert
Lords of the Organ – Rákász Gergely koncertorgonis-
ta koncertje.
Idõpont: november 27. 18.00 óra. Helyszín: Nyíregy-
háza, Kodály Zoltán Általános Iskola Kodály terme.
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Tiszai Nagy Menyhért és Nagy Enzo
Zoltán festmény- és fotókiállítása

Megtekinthetõ: november 5. és december 5. között.
Helyszín: Kállay Gyûjtemény.

Burattino Bábszínház
November 27., szombat 16.00 – Vitéz László csoda-
ládája
November 28., vasárnap 10.00 – Ki altatta el a tejet?
Helyszín: Korzó Bevásárlóközpont „B” épület II. eme-
leti bábszínházterme.

Angyalmadár
Ádám és Éva Neoton karácsonyi koncert.
Idõpont: november 27. 18.00 óra. Helyszín: Váci Mi-
hály Kulturális Központ (Szabadság tér 9.).

Néptáncosok Területi Bemutató Színpada – minõsítõ
fesztivál
Idõpont: november 28.  Helyszín: Váci Mihály Kulturá-
lis Központ (Szabadság tér 9.).

Tipegõ foglalkozás
Énekes, zenés, játékos-táncos mozgásfejlesztés Antal
Dóra néptáncpedagógus vezetésével. 3 hónapos kortól
3 éves korig.
Idõpont: november 30. 10.00–10.30 óra. Helyszín:
Alvégesi Mûvelõdési Ház (Honvéd utca 41.).

Közös karácsonyfa-díszítés
Idõpont: december 1. Díszítés kezdete: 14.00, izzók
felkapcsolása: 16.30 óra. Helyszín: Alvégesi Mûvelõ-
dési Ház udvara (Honvéd utca 41.).

Élj szívbõl! – Csernus Imre elõadása
Idõpont: december 1. 19.00 óra. Helyszín: Váci Mihály
Kulturális Központ (Szabadság tér 9.).

A Kárpátaljai Szövetség Szent István keresztény hagya-
téka – A magyar Szent Korona vármegyéi címû ván-
dorkiállítás
Kovach Anton festõmûvész képsorozata.
Megtekinthetõ: december 2-ig.  Helyszín: Váci Mihály
Kulturális Központ (Szabadság tér 9.).

Szakkör foglalkozások: gyöngyfûzés, hímzés, mézeska-
lács-készítés
Idõpont: december 3. 10.00 óra. Helyszín: Alvégesi
Mûvelõdési Ház (Honvéd utca 41.).

Nyíregyi Képregénybazár
Idõpont: december 4. 10.00–14.00 óra. Helyszín: Váci
Mihály Kulturális Központ (Szabadság tér 9.).

Kicsi Gesztenye – dupla elõadás
Idõpont: december 4. 11.00 és 15.00 óra. Helyszín: Váci
Mihály Kulturális Központ (Szabadság tér 9.).

Karácsonyi kézmûves foglalkozás óvodásokkal
Idõpont: december 9. és 14. 10.00 óra. Helyszín:
Alvégesi Mûvelõdési Ház (Honvéd utca 41.).

Moldvai táncház
A belépés díjtalan, a látogatás azonban védettségi iga-
zolványhoz kötött!
Idõpont: december 9. 17.00 óra. Helyszín: Kölyökvár
(Dózsa György utca 25.).

Ingyenes pilates foglalkozás felnõtteknek és gyerekek-
nek
Idõpont: december 11. 16.00 óra. Helyszín: Alvégesi
Mûvelõdési Ház, különterem (Honvéd utca 41.).

I. Nyíregyházi Kocka Nap – LEGO játékok börzéje
Idõpont: december 12. 10.00–14.00 óra (közben játszó-
ház). Asztalfoglalás: december 9-ig. Helyszín: Váci Mi-
hály Kulturális Központ (Szabadság tér 9.).

Óz, a nagy varázsló – vasárnapi gyerekmatiné
Jegyértékesítés a helyszínen!
Idõpont: december 12. 11.00 óra.
Kísérõrendezvény: LEGO börze. Helyszín: Váci Mihály
Kulturális Központ (Szabadság tér 9.).

Váci Mihály író-költõ születésének 97. évfordulója al-
kalmából tartandó ünnepi megemlékezés
Idõpont: december 16. 9.00 óra. Helyszín: Váci Mihály
Kulturális Központ (Szabadság tér 9.).

Téli varázs a Kölyökvárban
– Érkezik a Mikulás
Idõpont: december 1. 17.00 óra.
– Visai táncház – a NYUNYIC Egyesület és a Téma Ala-
pítvány közös estje
Idõpont: december 3. 18.00 óra.
– Nagy karácsonyi ruhabörze
Idõpont: december 4. 9.00 óra.
Helyszín: Kölyökvár (Dózsa György utca 25.).

Jósavárosi advent
Bõvebb információ: 30/244-5743, 42/442-005
– Karácsonyi kézmûves foglalkozás
A program regisztrációhoz kötött!
Idõpont: december 3. 16.15 óra.
Helyszín: Jósavárosi Mûvelõdési Ház (Ungvár sétány
33.).
– Télapójárat és ünnepi mûsor
Idõpont: december 3. 12.00–16.00 óra.
Helyszín: Jósaváros karácsonyfájánál
– Karácsonyi mesék
A program regisztrációhoz kötött!
Idõpont: minden kedden és szerdán (december 16-ig)
Helyszín: Nyírség Könyvtár Alapítvány

Hintón érkezik Borbányára a Mikulás!
„ A lehetõségekhez mérten minél több utcát körbejárok,
ajándékot szórok és integetek a gyerekeknek és csalá-
doknak. Vigyázzunk egymásra és kerüljük a gyüleke-
zést!” Szeretettel: a Mikulás
A rendezvény támogatója: Bajnay Kornél önkormány-
zati képviselõ. A Mikulás segítõi: Roma Ádám pedagó-
gus és Simon Richárd volt diák.
Idõpont: december 6. 16.00 és 20.00 óra között.
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Amirõl az utcák mesélnek...

A kormányzó Nyíregyházán 1.
Horthy Miklós az 1920-as években három alkalom-

mal is látogatást tett városunkban. Elsõ útjára nem sok-
kal kormányzóvá választása után került sor. Az eredeti
terv szerint csak egy debreceni útról lett volna szó, azon-
ban a nyíregyházi városvezetõk külön megkérték a kor-
mányzót, hogy jelenlétével tisztelje meg a Nyírség fõ-
városát is. Így történt, hogy 1920. április 15-én, reggel 9
órakor Debrecenbõl megérkezett a Horthyt és kíséretét
szállító Turán-különvonat.

Mikecz István alispán már Szabolcs vármegye hatá-
ránál, Újfehértónál tisztelgett a kormányzó elõtt és együtt
tették meg az út hátralévõ részét. A vasútállomás kupo-
lacsarnokában gróf Vay Gábor kormánybiztos mondott
köszöntõt. Beszédében felemlítette a közelmúlt törté-
néseit, a várost megszálló román csapatok garázdálko-
dásait, amelyre Horthy nemzeti hadserege hozott gyógy-
írt. Az üdvözlést követõen Horthy a város négylovas dísz-
fogatába ült, amely a Széchenyi úton át a fõtérre vitte. A
díszmenetet az út két oldalán ujjongó tömeg és gyere-
kek végtelen sora fogadta. A Vári Vojtovits Zoltán tervei
alapján emelt diadalkapu tetejérõl magyar ruhás lányok
virágesõt szórtak rájuk. A fõtéren a kormányzó rövid
szemlét tartott a kivonult katonaság felett, majd a római
katolikus templomba vonult, ahol felhangzott az egy-
ház hálaadó éneke, a Te Deum. Jakab József vezetésé-
vel a városi dalárda azt a dalfohászt is elõadta, amelyet
a karnagy írt Horthy tiszteletére.

Az imádság percei után a kormányzó kíséretével a
téren felállított sátor elé vonult, amelyet Kozák István
vezetésével díszítettek fel. Itt dr. Bencs Kálmán polgár-
mester köszöntötte a fõméltóságú urat, akinek Mikecz
Dezsõné a hölgyek küldöttségének élén csokrot nyúj-
tott át. Ezután a katonaság díszmenete következett, majd
a városháza nagytermében a küldöttségek fogadása. A
sûrû programot díszebéd zárta a Korona nagytermében.
A kormányzó kivonulása a vasútállomásra hasonlóan
pompás volt, mint a bevonulása. Katonai díszszázad és
zenekar búcsúztatta a látogatásáról elismerõen nyilat-
kozó Horthy Miklóst.
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